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Poštovane kolege, članovi sindikata. Sindikalni 
Odbor je na sastanku održanom 04.07.2013. 
godine donio odluku o stupanju u štrajk upo-

zorenja koji će biti održan u utorak 16. jula.2013. 
godine u 08,00 časova sa jasnim stavom da nećemo 
dozvoliti dalje aktivnosti Vlade RS i Uprave našeg 
preduzeća koje vode u očiglednu propast i gašenje 
Rudnika i termoelektrane Ugljevik. Sindikalni od-
bor je ovu odluku donio, podržan potpisima više 
od 1000 radnika, zato što smatramo da je to jedi-
ni pravi način na koji možemo reagovati na od-
luku Vlade RS donešenu 
02. jula. 2013. godine.  
 

Razlog za donošenje 
pomenute odluke Sindi-
kalnog odbora Sindikalne 
organizacije Preduzeća je 
neuvažavanje nijednog 
zaključka i odluke koje 
je donio Sindikalni od-
bor i Skupština sindikata 
RiTE Ugljevik oko dodijele 
kocesija na ležište uglja 
‘’Ugljevik-Istok’’ Rudniku i 
termoelektrani Ugljevik u 
cjelosti. Nakon održavanja 
štrajka upozorenja Sindi-
kalni odbor će donijeti od-
luku o mogućem stupanju 
u generalni štrajk, odnos-
no organizovanom prekidu 
rada. Pozivamo sve radnike 
da nam se pridruže u našoj 
borbi za spas našeg kolek-
tiva, za sigurnu budućnost 
naših radnika i njihovih po-
rodica, kao i za prosperitet 
i opstanak mladih gener-
acija koje dolaze! 

ODLUKE VLADE RS 
Podsjećamo da je naša firma dva puta podnosila zahtjev 
za dodijelu koncesije nad cijelim ležištem uglja ‘’Uglje-
vik-Istok’’ Vladi RS, i to 2008. i 2011. godine. Svaki put 
smo odbijeni sa lažnim obećanjima da će to ležište u 
cjelini svakako nama pripasti. Događaji koji su uslijedili, 
a kojima smo sada svi svjedoci, nam bez imalo sumnje 
pokazuju da je naša Vlada RS imala sasvim drugačije 
namjere, a to je da ležište uglja ‘’Ugljevik-Istok’’ otme 
od nas i dodijeli ga za njih ‘’pogodnom’’ stranom inves-
titoru! 

ŠTRAJK UPOZORENJA!!
Protiv otimanja ležišta uglja ,,Ugljevik Istok 2,,
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PRAVO LICE UPRAVE RiTE UGLJEVIK

Svoje vjerne saradnike na ovom, za nas pogub-
nom poslu, vlada je našla u našoj Upravi koja je i 
u junu 2012. godine potpisala ugovor sa ‘’Comsar 
energy’’ kojim je određen i vlasnički udio  90:10 %  
u korist ‘’Comsar Energy’’. To je primjer poklanjanja 
prirodnih resursa stranim kompanijama, i primjer 
velike pljačke imovine ovog naroda. Ugovor su is-
pred RiTE Ugljevik potpisali naši tadašnji direktori 
dr. Anto Gajić i Milutin Tasovac. Vlada je investitora 
Rašida Serdarova dovela sa obećanjima o isplativim 
nalazištima uglja na ležištima Peljave-Tobut i Baljak, 
na šta mu je i dala koncesije za istraživanje. Nakon 
obavljenih istraživanja shvatili su da su te rezerve 
uglja nedovoljno isplative za projekat izgradnje ter-
moelektrane Ugljevik 3. Onda su uz pomoć svojih 
savjetodavaca odlučili da je najzgodnije da nama 
otmu ležište ‘’Ugljevik-Istok’’ koje je predviđeno za 
nas i u koji je naša firma već uložila značajna sredst-
va kroz eksproprijaciju značajnog dijela zemljišta na 
tom ležištu, kroz detaljna istraživanja količina uglja, 
druge tehničko – tehnološke pripreme za ulazak i 
rad na otvaranju tog kopa.

    
BEZUSPJEŠNI SVI POKUŠAJI DOGOVORA

Mi smo preko Sindikalnog odbora i Skupštine 
Sindikata do sada u više navrata pokušavali da kroz 
razgovor sa Upravom preduzeća, direktoricom Ele-
ktroprivrede RS, i resornim ministrom pronadjemo 
pravedno rješenje ali su se navedene institucije sva-
ki put u potpunosti oglušile na naše zahtjeve. Sva 
naša nastojanja da se ‘’Ugljevik –Istok ‘’ u cjelosti 
dodijeli RiTE Ugljevik su bila uzaludna, tako da ni-
kakav dogovor nikad nije postignut. Prilikom jed-
nog od rijetkih sastanaka u Upravnoj zgradi našeg 
preduzeća, sa ministrom dr. Željkom Kovačevićem, 
direktorkom Elektroprivrede RS Branislavom Milekić 
i direktorom Žikom Krunićem, predstavnici našeg 
Sindikalnog odbora su doživjeli da ministar i direk-
torka 2 sata govore o svemu, a najmanje o dodijeli 
koncesija, a da pri tome nisu dozvolili članovima 
Sindikalnog odbora uopšte da diskutuju niti da do-
biju riječ. Vrhunac nekorektnosti je bilo saopštenje 
ministra medijima posle tog sastanka 24.05.2013. 
godine u kome je ministar Kovačević ‘’izrazio zado-
voljstvo danas postignutom saglasnošću sa ruko-
vodstvom RiTE Ugljevik i Sindikalnom organizacijom 
tog privrednog subjekta u vezi sa dijelom kocesija za 
eksploataciju uglja u navedenom periodu’’. ( www.
SNSD.info.com ) Ovu izjavu ministra rudarstva i en-
ergetike naš Sindikalni odbor je ocijenio kao lažnu i 
zlonamjernu.

PRIKUPLJANJE POTPISA ZA ŠTRAJK

U proteklom periodu nekoliko puta smo or-
ganizovali protestne skupove sa zahtjevom da se 
zaustave dalje aktivnosti u otimanju ležišta Ugljevik-
Istok od RiTE Ugljevik i njegovog poklanjanja. Pošto 
ni to nije dalo nikakvog rezultata odlučili smo se za 
akciju prikupljanja potpisa radnika za organizovanje 
štrajka upozorenja i generalnog štrajka, u kojoj je 
prikupljeno preko 1000 potpisa naših radnika, što 
dovoljno govori da je velika većina radnika svjesna 
opasnosti i spremna da odlučno brani naš stav da 
ležište uglja Ugljevik-Istok u potpunosti i nedjeljivo 
treba da pripadne RiTE Ugljevik. Sa tim našim sta-
vom u potpunosti je saglasna i lokalna vlast koja 
nas je preko Skupštine Opštine Ugljevik podržala 
u našim zahtjevima, i našoj borbi. Još jednom 
naglašavamo da u ovim našim zahtjevima nema ni 
malo politikanstva, niti smo mi protiv investicija u 
Ugljeviku, nego samo želja da ovo naše preduzeće 
kroz dobijanje koncesije nad kompletnim ležištem 
Ugljevik-Istok, obezbjedi sebi sigurnu budućnost, a 
time i sigurnu budućnost našoj omladini koja će na-
slijediti radna mjesta u našoj firmi. U borbi za svoje 
ciljeve mi moramo koristiti sva zakonom dozvoljena 
sredstva. Jedan od načina je i štrajk upozorenja, i 
generalni štrajk, koji su u potpunosti u skladu sa 
zakonom. Sindikalni Odbor je konsultovao ozbiljne 
advokatske kuće (npr. kancelarija Tome File-Beo-
grad) od kojih je dobio pozitivno mišljenje, podršku, 
i pravne savjete kako voditi tu planiranu akciju. 
Očekujemo da ćemo u ovoj akciji imati i adekvatnu 
podršku lokalne vlasti, a takođe i da ćemo zajedno 
nastupati u medijima. Svima nama, a prije svega 
radnicima zaposlenim u RiTE Ugljevik jedina ga-
rancija za život i budućnost na ovim prostorima je 
dodjela našem preduzeću koncesije na kompletno 
ležište Ugljevik-Istok, po našim ranijim zahtjevima 
iz 2008, i 2011 godine. Ovo je uslov našeg opstan-
ka na ovim prostorima, uslov opstanka naše djece, 
opstanka i razvoja Ugljevika, Bijeljine, Lopara, šireg 
regiona i kompletne Republike Srpske. Strahujemo 
da bi sadašnji kop za eksploataciju uglja u Ugljeviku, 
u naredne 3-4 godine mogao biti zatvoren. Javnost 
naše regije, i cijele Republike Srpske treba da sazna 
istinu o onome što se priprema Ugljevičkim ruda-
rima. Naš strah je opravdan! Svjesni smo da se na 
neke naše radnike vrši pritisak, neki su ucijenjeni, 
neki zaplašeni, neki pak politički instruisani, ali 
i pored svega toga mi moramo izržati u ovoj svo-
joj borbi i odbraniti svoju budućnost, i budućnost 
naše djece! Mada se moramo i zapitati, zašto ćute 
inžinjeri na Rudniku, i inžinjeri na Termoelektrani? 
Zašto ćute oni koji bi trebalo da budu naši predvod-
nici?! Mi pozivamo i njih  i sve druge radnike da nam 
se pridruže u našoj akciji, i da u ovom sudbonos-
nom trenutku budemo jedinstveni!    
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ŠTA TRAŽI SINDIKAT RiTE UGLJEVIK?

 Šta to traže radnici? Tražimo od Vlade RS da 
poništi sve odluke koje su donesene u vezi sa dodi-
jelom koncesije i ležišta uglja  ‘’Ugljevik –Istok 2’’. 
Od Uprave preduzeća tražimo da preduzme sve 
neopohodne formalno–pravne radnje kako bi se 
štetne odluke poništile, istovremeno insistirajući na 
utvrđivanju odgovornosti i procesuiranju svih onih 
koji su učestvovali u donošenju štetnih odluka po 
našu firmu RiTE Ugljevik! Tražimo da se razjasne 
sve okolnosti koje su dovele do štetnih odluka, da 
se utvrdi kako je došlo do neusaglašenosti stavova 
rudarskih stručnjaka, koji su u više navrata donosili 
potpuno oprečne i kontradiktorne stavove po pitan-
jima u vezi ‘’Istoka 2’’. Tražimo energično reagovan-
je nadležnih službi i pokretanje istrage protiv svih 
onih koji svojim postupcima mogu dovesti u pitanje 
egzistenciju i opstanak oko 1800 radnika i njihovih 
porodica! Sindikalni Odbor insistira na utvrđivanju 
odgovornosti Uprave preduzeća koja nije htijela 
podnijeti zahtjev za dodijelu kocesije na ‘’Uglje-
vik – Istok 2’’, omogućivši na taj način da se konc-
esija dodijeli! Time je nanesen tezak udarac nasim 
nastojanjima da dobijemo dragocjeni ugalj!!  
Zanemarili su javni i društveni interes i prioritet 
koji treba da ima javno državno preduzeće, jer je 
RiTE Ugljevik velika sredstva do sada uložio u ot-
kup značajnog dijela zemljišta na terenu planiranog 
kopa ‘’Ugljevik –Istok 2’’, i u istraživanje nalazišta i 
količina uglja na tom terenu. Radnicima RiTE Uglje-
vik je potpuno jasno da su rukovodioci naše Uprave 
zloupotrebili svoj položaj i time nanijeli neprocjen-
jivu štetu RiTE Ugljevik, njegovim radnicima, ali 
i generacijama onih koji stasavaju i čekaju svoju 
šansu da u dogledno vrijeme dobiju posao u ovom 
preduzeću. 

Ovakvim štetnim odlukama unosi se nemir među 
radnike, rasplamsava se stah za budućnost radnika 
i njihovih porodica! Ne treba gubiti iz vida ni to da 
RiTE Ugljevik ima 113 godina dugu tradiciju iskopa-
vanja uglja, te da mi nećemo dozvoliti da se ovo 
preduzeće tek tako ugasi!!

 
LAŽNA OBEĆANJA RADNICIMA - OBEĆANJE 

LUDOM RADOVANJE

 Lažnim obećanjima da će se nova termoelektra-
na Ugljevik 3 snabdijevati ugljem iz ležišta Peljave-
Tobut i Baljak, oni su nam obećavali kule i gradove 
a sada kad su pokazali svoje pravo lice izazvali su 
to da se Ugljevikom širi strah, i to opravdan strah! 
Strah da ne doživimo sudbinu rudarskih gradova u 
kojima je život i prosperitet prestao, kao što se de-
silo Boru i sličnim gradovima. Zato se moramo bo-
riti da zaštitimo naš ‘’Istok’’! Ne smijemo povjero-
vati u lažna obećanja! Naša Uprava nam je obećala 
da će zajedno sa nama da se bori za ‘’Istok’’ ali  je 
pokazala svoje pravo lice time što nije ni konkuris-

ala za dodijelu koncesije. Vlada nam obećava neke 
čudnovato velike rezerve uglja ispod zemlje a ako ih 
kojim čudom ne bude onda će nam obezbediti ugalj 
iz ‘’nekih drugih izvora’’, niko ne zna kojih. Navodno 
su toliko vidoviti i sigurni sta se nalazi duboko ispod 
zemlje, i sta ce biti za 30 godina, a ne znaju hoće li 
imati para da sledeći mjesec podijele penzije penzi-
onerima. To su priče za malu djecu!  

STVARNO STANJE NA ,,ISTOKU,,
Činjenice govore nešto sasvim drugo a to je da 

rezerve uglja namjenjene nama nisu tolike kolike 
nam oni obećavaju. Ozbiljni rudarski stručnjaci su 
potpuno sigurni da je nemoguća eksploatacija uglja 
na jednom kopu od dva zasebna preduzeća. Vlada 
je na osnovu površnih i netačnih analiza garan-
tovala 46,7 mil. tona do kraja vještački određenog 
vijeka rada TE 1, tj. do 2039. godine. Moramo da 
napomenemo da je ležište  ‘’Ugljevik –Istok 1 ‘’ ne-
dovoljno istraženo, daje odnos otkrivka-ugalj 10:1 
i nepovoljniji je nego u ‘’Istoku 2’’ gdje je odnos 
6:1. Tehničko-tehnološki uslovi eksploatacije su 
izuzetno nepovoljni na ‘’Istoku 1’’ , za razliku od 
veoma povoljnih uslova na ‘’Istoku 2’’. Na ‘’Istoku 
1’’ se nalazi nesigurnih rezervi uglja samo 30 % od 
cijelog ležišta Istok. Takođe je veliki problem ne-
dostatak odlagališnog prostora za oko 100 mil. met-
ara kubnih. Za razliku od toga na ‘’Istoku 2’’ nalazi 
se 70 % pouzdanih ukupnih rezervi uglja uz veliku 
povoljnost blizine odlagališta i drugih povoljnijih 
tehničko-tehnoloških uslova.

 
PRITISCI NA STRUČNJAKE

U pokušaju da nas obmanu i slažu neće im 
pomoći ni izvještaj ‘’stručnjaka’ da je moguće po-
dijeliti i istovremeno eksploatisati ugalj sa kopa 
‘’Istok’’ , jer su taj izvještaj potpisali ‘’stručnjaci’’ 
na koje je vršen veliki pritisak. Imamo priznanja 
jednog člana stručmnog tima, koji je formirao ak-
tuelni direktor Žiko Krunić, da je bilo pritisaka i uci-
jena da se izdejstvuje štetna odluka po RiTE Uglje-
vik. Stručnjaci koji su svojevremeno izjavljivali da je 
nemoguće dijeliti kop ‘’Ugljevik Istok’’ na dva dijela 
i istovremeno eksploatisati, očigledno su podlegli 
pritiscima i ucjenama, i potpisali taj za nas veoma 
štetni izvještaj, koji je direktno uticao na odluku 
Vlade RS za dodijelu koncesije preduzeću ‘’Comsar 
Energy’’. Neće nas obmanuti ni slagati uvjeravan-
jem da je naša budućnost sigurna čak i da zaista ima 
uglja za našu Termoelektranu do 2039. godine, zato 
što je i ta njihova vještački određena 2039. godina 
jedna velika laž, jer u Evropi postoji ne mali broj 
elektrana koje su sagrađene 1950-tih ili 1960-tih 
godina a i dan danas odlicno rade. Zašto bi mi ovu 
svoju Termoelektranu sahranjivali prije vremena? 
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БИВШИ ДИРEКTOР РиTE УГЉEВИК У СЛУЖБИ  КOMСAРA

У  интeрвjуу Mр. Пeтрa Toмићa кojи je oбjaвљeн у 
Eурo Блицу oд 10.07.2013. гoдинe, пoд 

нaслoвoм « Рeзeрвe угљa дoвoљнe зa oбje eлeктрaнe 
», Mр. Пeтaр Toмић нaвoди низ нeтaчних пoдaтaкa и 
чињeницa, a кoje дoвoди у кoнтeкст сa Синдикaтoм 
РиTE Угљeвик.

Синдикaт РиTE Угљeвик сe нe бaви питaњeм 
укупних рeзeрви угљa у Угљeвичкo-Прибojскoм 
бaзeну, нити je тo њeгoв пoсao.

Синдикaт РиTE Угљeвик сe свим снaгaмa бoри дa 
кoнцeсиja нa лeжиштe “Угљeвик Истoк” у цjeлини 
припaднe РиTE Угљeвик, кaкo би тeрмoeлeктрaнa  
мoглa нeсмeтaнo дa рaди дo крaja свoг рaднoг виjeкa.

Tврдњa Mр. Toмићa дa у лeжишту “Угљeвик Истoк”  
имa 55 милиoнa тoнa угљa je тaчнa, aли ниje тaчнo 
дa je тo дoвoљнo зa рaд пoстojeћe тeрмoeлeктрaнe 
снaгe 300 MGW И будућe “TE Угљeвик 3”, (двa путa 
пo 300 MGW). Нaвeдeнe кoличинe су дoвoљнe зa рaд 
сaмo jeднoг блoкa снaгe 300 MGW. 

Tврдњa дa oвe двиje фирмe (РиTE “Угљeвик 1” и 
“Кoмсaр”) трeбa дa успoстaвe дoбру сaрaдњу нe стojи, 
jeр сe рaди o држaвнoм и привaтнoм прeдузeћу, чиjи 
су интeрeси рaзличити, oднoснo у супрoтнoсти су, a 
рaди сe o jeднoм кoпу. 

Tврдњa o пoсиjaнoм стрaху, дa РиTE Угљeвик нeћe 
имaти дoвoљнo угљa, и дa угљa имa дoвoљнo нa 
“Угљeвик Истoк 2” зa рaд TE “Угљeвик 1” je нeтaчнa 
и прoвoкaтивнa, jeр Mр. Toмић хoћe дa кaжe дa ћe 
“TE 1” снaбдиjeвaти “Кoмсaр”, aкo oстaнe нa снaзи 
Рjeшeњe Влaдe o дoдjeли кoнцeсиje “Кoмсaру” нa 
“Угљeвик Истoк 2”. Aкo je тaкo, гдje je у свeму oвoмe 

пoстojeћи Рудник? Oвим Mр. Toмић дирeктнo сиje 
стрaх мeђу рудaрe и грaђaнe Угљeвикa.

Tврдњa, “aкo сe жeли прoдужити виjeк “TE 1” нa 
вишe oд 40 гoдинa, oндa трeбa прихвaтити пoнуђeну 
сaрaдњу « Кoмсaрa », тaкoђe нe стojи, jeр испaдa дa 
ми нисмo спoсoбни дa нaшу Eлeктрaну снaбдиjeвaмo 
угљeм, пa ћe je oн снaбдиjeвaти из нaмa oтeтoг 
“Угљeвик Истoк 2 “.

Штo сe тичe тврдњe дa зa дoвoђeњe инвeститoрa у 
Угљeвик трeбa зaхвaлити Прeдсjeднику РС Mилoрaду 
Дoдику, Душку Пeрoвићу И Синиши Majстoрoвићу, 
Синдикaт РиTE Угљeвик ћe им бити зaхвaлaн дa 
гa oдвeду из Угљeвикa, jeр су дoшли пo угoвoру нa 
лeжиштa угљa “Дeлићи, Пeљaвe и Toбут”, a сaдa сe 
уз пoмoћ истих утрпaшe у лeжиштe “Угљeвик Истoк”, 
oдузимajући РиTE Угљeвик 100% прaвo нa oвo 
лeжиштe.

Tврдњa дa ћe сe oвoм инвeстициjoм зaпoслити 
1200 рaдникa je oбeћaњe бeз пoкрићa, jeр сe нe 
гoвoри кoликo ћe их изгубити пoсao из пoстojeћeг 
Прeдузeћa улaскoм “Кoмсaрa” у “Угљeвик Истoк”.

Слaжeмo сe сa мишљeњeм Mр. Toмићa дa угaљ 
нe трeбa дa лeжи пoд зeмљoм, вeћ дa гa трeбa 
eксплoaтисaти, aли сe нe слaжeмo дa гa трeбa 
пoтрoшити зa крaткo вриjeмe, вeћ дa трeбa нeштo 
oстaти и будућим гeнeрaциjaмa. 

Прирoднo бoгaтствo трeбa дa eксплoaтишe нaшa 
Држaвa нa дoбрoбит свих њeних грaђaнa. 

                       Синдикална организација 
                 З.П. РиTE Угљeвик  

Od najznačajnijih rukovodilaca– inžinjera sa naše 
Termoelektrane smo dobili uvjeravanja da ova Ter-
moelektrana može bez problema raditi mnogo duže 
od te 2039. godine, posebno sada kada je urađena 
rekonstrukcija kotla i automatizacija upravljanja 
procesom proizvodnje. Čak su nam naveli nekoliko 
primjera termoelektrana sa dugim životnim vije-
kom. U Njemačkoj postoje i efikasno rade takve ter-
moelektrane.

NAŠ STAV JE - NE DAMO ,,ISTOK,,!!
 Nama radnicima RiTE Ugljevik i našim porodica-

ma uslov opstanka je cjelovitost ‘’Istoka’’ u našem 
vlasništvu. To je naš stav od samog početka i od tog 
stava nećemo odustati. Ako se naši zahtjevi upućeni 
Upravi našeg preduzeća ne budu ispunili borićemo 
se dalje organizovanjem štrajka i drugim vidovima 
protesta i pritisaka na Upravu preduzeća i Vladu 
RS, sve dok naši zahtjevi ne budu ispunjeni. Za ovo 
imamo podršku Sindikata udruženih radnika ener-
getike RS. Zato apelujemo na sve vas drage naše 
kolege i koleginice, kao i na sve građane Ugljevika, 
da date svoj doprinos ovoj našoj borbi, i da aktivno 

učestvujete u ovoj akciji zajedno sa nama. Samo 
zajedničkim snagama i odlučno možemo odbraniti 
naša prava, i osigurati sigurnu budućnost nama i 
našoj djeci! Pozivamo vas da zajedno predstojećim 
štrajkom upozorenja pošaljemo jasnu poruku Vladi 
RS i Upravi našeg preduzeća da mi nećemo pokle-
knuti u borbi da naše ležište uglja ‘’Ugljevik Istok’’ 
u cjelosti pripadne nama koji smo u ovo preduzeće 
ugradili svoje živote, krv i znoj.  Na to nas obavezuju 
i naši preci koji su se decenijama bavili rudarstvom, 
a neki ugradili i svoje živote u ovaj Rudnik i ter-
moelektranu. Narod ovog kraja se bavi rudarstvom 
već 113 godina, to je duga tradicija koju moramo 
nastaviti. Naš rudnik preživio i Austro-ugarsku, i 
Kraljevinu Jugoslaviju, i ustašku NDH i dva svjetska 
rata, i svu bijedu i jad koji su nosila ta vremena. 

Mi se moramo jedinstveni izboriti za našu 
budućnost!! Za nas ‘’Ugljevik Istok’’ nikada neće biti 
izgubljen!! Onako kako se pokažemo sada u ovoj 
teškoj situaciji tako će nas, i po tome, pamtiti naša 
djeca i buduće generacije rudara RiTE Ugljevik!! 

ZAJEDNO ZA ,,ISTOK,,!!! 


